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   یک نویسنده بیان داشت: اولین 
و مهم ترین فضایی که قصه گویی را 
برای کودکان و نوجوانان ارزشمند و 
جذاب می کند، کانون گرم خانواده 
است. رضا فیاضی، بازیگر، نویسنده، 
تئاتر،  کارگردان  و  صداپیشه 
تلویزیون و سینما، متولد ۱۵ مرداد 
۱۳۳۲ و فارغ التحصیل دانشکده 
هنر های زیبای تهران است. این 
هنرمند در تولید آثار تصویری و 
نمایشی زیادی با محوریت کودکان 
است.  داشته  نقش  نوجوانان،  و 
و  »هادی  آثاری، چون  نگارش 
هدی«، »لولوی آوازخوان«، »زاغچه 
کنجکاو« و »عصای کارگشا« بخشی 
از این فعالیت ها به شمار می آید. رضا 
فیاضی با اشاره به اینکه قصه گویی 
پیشینه بسیار طولانی دارد، گفت: 
هنر قصه گویی از زمان های دور، 
سینه به سینه از نسلی به نسل دیگر 
منتقل شده تا اکنون که به ما رسیده 
است،   امروزه با توجه به افزایش 
رسانه های جمعی و ارتباط تنگاتنگ 
کودکان و نوجوانان با فضای مجازی، 
قصه گویی و نشاندن بچه ها پای 
قصه ها کار دشواری است و قطعا 
برگزاری جشنواره قصه گویی کانون 
پرورش فکری کودکان و نوجوانان 

نتیجه همت  در چنین شرایطی 
بالا و تلاش زیاد عزیزان بسیاری 
است. این هنرمند با یادی از زنده یاد 
مهین دیهیم، بازیگر و صداپیشه 
پیشکسوت به عنوان قصه گویی که 
با قصه هایش کودکان را مجذوب 
قصه گویی  کرد:  تاکید  می کرد، 
نیازمند بیان قصه با نوعی بازی است 
تا بچه ها جذب قصه و قصه گو شوند. 
فیاضی با اشاره به علاقه اش به هنر 
قصه گویی، توضیح داد: قصه گویی 
با ادبیات و هنر های نمایشی پیوند 
دارد و قطعا با قصه خوانی متفاوت 
است   این هنر بیشتر شبیه به نقالی و 
روایت گری است، قصه گوی توانمند 
به گونه ای کودکان و نوجوانان را با 
خود همراه می کند که آ نها خودشان 
را در موقعیت شخصیت ها و قهرمانان 
داستان قرار می دهند. من به شخصه 
شاهد این موضوع بوده ام که کودکان 
و نوجوانان با شنیدن قصه ای خوب از 
سوی قصه گویی ماهر چگونه مبهوت 
می شوند. این بازیگر شناخته شده 
ادامه داد: اگر قصه گو ها در بیان 
قصه و روایت آن تعلیق بگذارند؛ 
کودک  شود  باعث  که  تعلیقی 
به دنبال ادامه داستان و اتفاقاتی که 
برای شخصیت های آن رخ می دهد، 

باشد؛ یعنی قصه گو موفق عمل کرده 
است، قصه گویی نیازمند حرکات 
عجیب و غریب نیست، در این هنر 
تنها کلمات و گفتار قصه گوست که 
اهمیت دارد. مهارت بیانی و شیوه 
گفتاری قصه گو به جذابیت قصه 
می افزاید و باعث می شود تا مخاطب 

پای قصه بنشیند.
 هر قصه ای شایسته بیان 

نیست
 این کارگردان تئاتر با تاکید بر 
این موضوع که هر قصه ای شایسته 
بیان نیست، اظهارکرد: قصه هایی 
جذاب هستند که مخاطب را با 
خود همراه کنند؛ قصه هایی که 
در آ نها روایت درست، تعلیق و 
هیجان وجود داشته باشد. آثاری، 
چون »قصه های هزار و یک شب« 
از سالیان دور یا ماجرا های »هری 
پاتر« از زمان حال، دو نمونه موفق 
هستند، قصه های خوب و دارای 
مناسب  روایی  و  ادبی  ساختار 
باعث ترغیب کودکان و نوجوانان 
برای خواندن کتاب در بزرگسالی 
و پیوند آنها با ادبیات می شود. 
فیاضی ضمن ابراز تاسف از اینکه 
در دوران حاضر بسیاری از والدین 
و بزرگ ترها، با لالایی ها و قصه ها 

آشنایی ندارند، افزود: در گذشته 
بزرگ تر ها انواع لالایی ها، متن ها و 
قصه های عامیانه یا قصه های کهن 
مثل شاهنامه را در ذهن داشتند 
و برای کودکان و نوجوانان تعریف 
می کردند. امروزه نیز پدربزرگ ها 
و مادربزرگ ها، مادران و پدران باید 
با ادبیات داستانی بیش از پیش 
آشنا شوند؛ چراکه قصه گویی و 
خواندن قصه از سوی بزرگ تر ها 
برای بچه ها باعث می شود تا ذهن 
آنها برای شنیدن قصه های بیشتر 
آماده شود. به همین دلیل من 
معتقد هستم که اولین و مهم ترین 
جایی که قصه گویی را برای کودکان 
جذاب  و  ارزشمند  نوجوانان  و 
می کند، کانون گرم خانواده است. 
این نویسنده، قصه گویی را باعث 
صمیمیت اعضای خانواده و ارتباط 
بیشتر آنها دانست و افزود: قصه ها 
در روند رشد و تربیت کودکان و 
دارند.  بسزایی  تاثیر  نوجوانان 
بسیاری اوقات پدران و مادران 
خطای کودک را در قالب قصه و با 
نسبت دادن آن به شخصیت های 
اصلی داستان به صورت غیرمستقیم 
به کودک گوشزد می کنند و از این 
طریق او را از تکرار اشتباهاتش 
بازمی دارند. رضا فیاضی با بیان 
فکری  پرورش  کانون  این که 
کودکان و نوجوان خانه اوست که 
بخش زیادی از عمر هنری خود 
را در آنجا گذرانده، گفت: من از 
نزدیک شاهد زحمت های تمامی 
دست اندرکاران جشنواره قصه گویی 
در کانون پرورش فکری کودکان و 
نوجوانان بوده ام. آ نها برای حفظ هنر 
قصه گویی آن هم در شرایطی که 
رسانه های ارتباط جمعی و فضای 
مجازی تاثیر زیادی روی کودکان 
دارند، تلاش می کنند. امیدوارم 
که هر سال شاهد رونق و برگزاری 

شکوهمند این رویداد باشیم.

 احمد سمیعی گیلانی 
به رشت رفت 

  احمد سمیعی گیلانی که در 
پی شکستگی لگن در بیمارستان 
بستری بود، از بیمارستان مرخص 
شد و برای دوران نقاهت به رشت 
عضو  شجاع کیهانی،  جعفر  رفت. 
هیات علمی فرهنگستان زبان و ادب 
فارسی و معاون گروه ادبیات معاصر، 
با بیان این که وضعیت احمد سمیعی 
گیلانی خوب است، به ایسنا گفت: 
ایشان از بیمارستان مرخص شد و 
برای ادامه درمان و گذراندن دوران 
نقاهت، به رشت رفته و تحت مراقبت 
دخترش است. خداراشکر، حال شان 
خوب است. او خاطرنشان کرد: استاد 
سمیعی در این وضعیت نیز پیگیر 
است.  فرهنگستان  فعالیت های 
به عنوان معاون گروه ادبیات معاصر 
فرهنگستان، گزارش فعالیت ها را 
به او منتقل می کنم و در جریان 
سمیعی  احمد  فعالیت هاست. 
)گیلانی( در ۱۱ بهمن ۱۲۹۹ در 
رشت به دنیا آمد. تحصیلات ابتدایی و 
متوسطه را در رشت گذراند و سپس 
وارد دانشگاه تهران شد. در اواخر دهه 
۱۳۴۰ به عنوان ویراستار در مؤسسه 
انتشارات فرانکلین آن زمان مشغول 
خدمت شد و به  موازات آن دوره 
کارشناسی  ارشد زبان شناسی را در 
دانشگاه تهران گذراند. او چند کتاب 
در زمینه آیین نگارش و ویرایش 
تألیف  کرد و مقاله های ارزشمندی در 
مجلات متعددی نظیر پیک جوانان، 
کتاب امروز و رودکی به چاپ رسانید. 
این مترجم، سه شنبه ششم دی ماه، 
زمین خورده، به شکستگی لگن دچار 
شد. او بعد از انتقال به بیمارستان، روز 
پنجشنبه هشتم دی ماه تحت عمل 

جراحی قرار گرفت.

 احسان افشاریان: 
  دستمزدها کفاف هزینه 

تجهیزات را نمی دهد
 احسان افشاریان گفت: دستمزدهای حوزه صداگذاری در 
سینمای ایران حتی کفاف تأمین هزینه تجهیزات فرسوده را 
هم نمی دهد. این صداگذار آثار سینمایی و کوتاه در گفت وگو 
با مهر با اشاره به اینکه پیش از این دو فیلم سینمایی »قاتل 
وحشی« و »پیرپسر« را صداگذاری کرده بود که هیچکدام 
تا امروز به نمایش در نیامده است، بیان داشت: در حال حاضر 
به دلیل شرایط موجود بسیاری از کارگردانان تولید فیلم را 
متوقف کرده اند و امیدوارم هرچه سریع تر تولید در سینما 
به روال سابق بازگردد. وی با بیان اینکه افزایش هزینه ها در 
تولید، یکی از دلایلی است که فیلم های کمتری جلوی دوربین 
می رود، توضیح داد: تصور کنید یک تهیه کننده یا کارگردان با 
بهترین ایده، بهترین فیلم را جلوی دوربین ببرد، اما مساله این 
است که این فیلم قرار است کجا عرضه شود؟ سینما این روزها 
به بازگشت سرمایه کمک نمی کند و برای تهیه کننده به صرفه 
نیست که سرمایه ۲۰ میلیاردی خود را صرف تولید فیلمی 
کند که توجیه اقتصادی برای آن نداشته است. این صداگذار 
گفت: طی ۲ سالی که سینماها به دلیل کرونا تقریبا تعطیل 
بودند، تولید برای شبکه های نمایش خانگی بسیار به صرفه 
بود و تهیه کنندگان از آن استقبال می کردند، اما حالا چنین 
سوددهی در شبکه نمایش خانگی وجود ندارد و می توان گفت 
بازار سینما و شبکه های نمایش خانگی در شرایط بسیار بدی 
قرار دارد. افشاریان افزود: این روزها قیمت خدمات و اجاره ها 
در سینما بسیار افزایش پیدا کرده، به گونه ای که اگر در گذشته 
یک کارگردان یا تهیه کننده می توانست یک فیلم کوتاه را با 
۵۰ میلیون تومان تولید کند، الان این بودجه به ۴۰۰ میلیون 
تومان رسیده است. پولی که به سختی می توان به دست آورد 
اما به راحتی برای یک کار کوتاه ۱۰ روزه هزینه می شود. وی 
بیان کرد: درست است که اختلاف بسیاری بین تجهیزاتی 
که ما در ایران استفاده می کنیم با تجهیزات سینمای دیگر 
کشورها به طور مثال سینمای هالیوود وجود دارد، اما می توان 
گفت از نظر فنی به خصوص در بخش صدا می توانیم به تولیدات 
هالیوودی نزدیک باشیم. وی تاکید کرد: تصور کنید تیم 
صداگذاری یک فیلم هالیوودی یک تیم ۱۰ یا ۱۵ نفره هستند 
که هرکدام یک کار را به صورت تخصصی انجام می دهند و پول 
خوبی نیز می گیرند. اما ما در ایران یک نفر به عنوان صداگذار 
وجود دارد که همه کارها را باید خود انجام دهد و با این حال 
دستمزد اندکی نیز دریافت می کند. افشاریان گفت: متأسفانه 
قیمت تهیه تجهیزات بسیار بالا رفته است و اگر یکی از تجهیزات 
مثلا اسپیکر یا یک مونیتور خراب شود جایگزین کرده آن با 
هزینه های بسیار سنگینی همراه است. دستمزد یک صداگذار 
در سینما دستمزد پایینی است، تصور کنید برای یک اسپیکر 
باید ۸۰ میلیون تومان هزینه کنید در صورتی که دستمزد یک 
صداگذار در سینما به تازگی به ۸۰ میلیون تومان رسیده است.

 مهدی میرچی:
 امکان بازدید عمومی از 

شهرک غزالی فراهم شده است
 مهدی میرچی، مدیر شهرک سینمایی 
تلویزیونی ایران گفت:  بعداز مدتی که 
به دلیل شیوع کرونا و ساخت و ساز های وسیع 
پروژه های تاریخی همچون سریال »سلمان 
فارسی« و بازسازی یکسری از لوکیشن ها، 
بازدید عمومی در شهرک غزالی مدتی متوقف 
شده بود، باردیگر بازدید گردشگران فراهم 
شده است. مهدی میرچی افزود: روزانه 
بین ۲۰۰ تا ۳۰۰ نفر از شهرک سینمایی 
بازدید می کنند و این عدد در ایام پایان 
هفته و تعطیلات به حدود ۱۰۰۰ نفر نیز 
می رسد و مکان هایی هم برای ارائه خدمات 
به گردشگران فراهم شده است. میرچی 
ادامه داد: در این دوره تعامل بسیار خوبی 
میان شهرک سینمایی تلویزیونی ایران )علی 
حاتمی( و دانشگاه های هنر شکل گرفته 
است و بازدید برای دانشجویان مرتبط با 
رشته های سینما و تلویزیون به صورت رایگان 
صورت می گیرد. وی تاکید کرد: در این دوره 
همچنین موزه عروسکی که برای بسیاری 
مخاطبان  برای  دارد،  نوستالژی  حالت 
بازگشایی شده است و عمده عروسک هایی 
که در سیما فعالیت داشتند در این موزه 
جمع آوری و برخی هم بازسازی شده اند. 
میرچی تصریح کرد: هم اکنون سه پروژه 
فعال سینمایی »آیینه« به تهیه کنندگی 
علی اوجی و کارگردانی و نویسندگی محمود 
کلاری، »بهشت تبهکاران« به کارگردانی 
مسعود جعفری جوزانی و تهیه کنندگی 
فتح ا... جعفری جوزانی، »سینما متروپل« 
به کارگردانی محمدعلی باشه آهنگر و 
تهیه کنندگی سیدحامد حسینی در شهرک 
سینمایی تلویزیونی ایران در حال انجام 
است. وی ادامه داد: سریال های تلویزیونی 
»نائله« به کارگردانی حسن آخوندپور و 
تهیه کنندگی سعید سعدی، سریال الف 
ویژه »سلمان فارسی« به کارگردانی داوود 
میرباقری و تهیه کنندگی حسین طاهری در 
داخل شهرک فعال هستند و امکان بازدید 
گردشگران از پروژه های سینمایی و سریال ها 
با هماهنگی تهیه کننده ها مقدور است. 
میرچی گفت: استودیو هایی هم در چند 
ماه اخیر برای برنامه های تلویزیونی طراحی 
کردیم که برنامه هایی همچون »نگاتیو« 
و »نگاتیوپلاس« شبکه مستند، »آچار« و 
»توپ طلایی«، مجموعه عروسکی »خارج از 
محدوده« شبکه آموزش و... در این مجموعه 

فعالیت دارند. 

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

  بحران در بخش درمان انگلیس 
گریبان »سوناک« را گرفت

  براساس گزارش رسانه های انگلیس، ریشی سوناک 
به دنبال گرفتارشدن بخش بهداشت و درمان این کشور به 
بحران زمستانی یک نشست اضطراری با مسئولان ارشد 
حوزه پزشکی و سلامت برگزار کرد. به گزارش فارس، 
»ریشی سوناک«، نخست وزیر انگلیس از نشست اضطراری 
با رهبران بهداشت و  درمان و روسای پزشکی ارشد انگلیس 
با هدف تلاش برای کم کردن از ابعاد بحران زمستانی ایجاد 
شده در بخش سلامت این کشور میزبانی کرد. سوناک در 
ماه های اخیر نه تنها قادر به کاستن از موج بحران های 
متعدد از جمله، بحران اقتصادی، قیمت های سرسام آور 
انرژی، مقابله با ورود مهاجران غیر قانونی، اعتصابات و... 
نبوده بلکه این بحران ها بدتر می شوند. به نوشته »پرس 
اسوسیشن«، حزب کارگر انگلیس انتقاد کرده که موضوع 
این نشست صرفا درباره »گفت وگوهای کاری« است 
و بیماران این کشور »لایق اقدامات بیشتری هستند. 
مقامات نزدیک به ریشی سوناک به او هشدار داده اند، بعید 
است این نشست اضطراری کم سابقه از شدت فشارها 
بر نیروهای خط مقدمی حوزه سلامت انگلیس به دلیل 
»سال ها انفعال« در رسیدگی به مشکلات این بخش 
بکاهد. پزشکان ارشد انگلیسی می گویند: سازمان سلامت 
ملی این کشور در وضعیت مخاطره انگیزی قرار گرفته به 
نحوی که واحدهای اورژانس بیمارستان ها برای رسیدگی 
به فوریت های فزاینده بیماران تحت فشار قرار گرفته و 
واحدهای آمبولانس نیز درگیر با حوادثی جدی شده اند. 
بروز موجی از اعتصابات کارمندان معترض در انگلیس از 
جمله نیروهای ناراضی بخش بهداشت و درمان این کشور 
به همراه گسترش بیماری های آنفلوآنزا و کروناویروس 
باعث تشدید فشارها بر بخش سلامت انگلیس شده است. 
همچنین میزان مرخص کردن بیماران انگلیسی در هفته 
گذشته بسیار کم شد. هم چنین تاخیرهایی بی سابقه در 
رسیدگی به بیماران جدید به وقوع پیوست. »جیمز دانبر«، 
یک پزشک ارشد مشاور بعداز ترک نشست اضطراری با 
نخست وزیر انگلیس گفت: »مطمئن هستم اقدام صورت 
می گیرد اما به اینکه بحران قبل از فصل بهار رفع شود 
خوشبین نیستم. بعید می دانم تا پایان زمستان بحران را 
برطرف کرده باشیم. دانبر ادامه داد: بسیاری از پزشکان 
شرکت کننده در این نشست همین نظر را گفتند. به نظر 
می رسد نخست وزیر انگلیس این وضعیت را درک می کند. 
»متیو تیلور«، مدیر اجرایی ارشد »کنفدراسیون سرویس 
سلامت ملی« انگلیس بیان کرد: »هیچ راه حل جادویی 
برای رفع بحران بعد از تجربه چند دهه سرمایه گذاری 
ناکافی وجود ندارد. یکدهه یا بیشتر این بحران در حال 
شکل گیری بوده و حالا داریم تاوانی سنگین به خاطر 
سال ها انفعال و فاجعه مدیریتی می پردازیم. بیماران 
با تاخیرهایی در رسیدگی روبه رو شده اند که سال ها 

نمونه اش را ندیده بودیم.

هشدار اردوغان به یونان: 

دست از نقشه های ضد ترکیه بردارید

رضا فیاضی مطرح کرد  

کانون خانواده؛ مهم ترین فضا برای قصه گویی است

کوتــــاه

   رئیس جمهور ترکیه با بیان اینکه 
کشورش برنامه ای برای حمله موشکی به 
یونان ندارد، گفت: آتن باید تجاوز به حقوق 
و منافع آنکارا در دریای اژه را متوقف کند. به 
گزارش فارس، »رجب طیب اردوغان« به 
یونان هشدار داد که طرح های ضد ترکیه ای 
را در دریای اژه کنار بگذارد. اردوغان طی 
سخنرانی در مراسمی در آنتالیا افزود: 
آنکارا برنامه ای برای حمله موشکی به 
آتن ندارد. به نوشته وبگاه »ریانووستی«، 
وی در این باره توضیح داد: »یونان باید از 
تلاش برای تجاوز به حقوق و منافع ترکیه 
در منطقه، از جمله در دریای اژه دست 
بردارد.« رئیس جمهور ترکیه در واکنش 
به گزارش رسانه های یونان در مورد تهدید 
موشک های تایفون، اظهارداشت: در آخرین 
آزمایش ها، موشک های اصلاح شده با دقت 
به اهداف خود در فاصله ۵۶۱ کیلومتری 

اصابت کردند. طبق این گزارش، اردوغان 
ادامه داد: »رسانه های یونانی با نگرانی درباره 
برد موشک تایفون شروع به نوشتن کرده 
و مدعی شدند که آنکارا می تواند به آتن 
حمله کند. ما چنین هدفی نداریم! اقدامات 
تلافی جویانه فقط در صورت تهدید منافع 
ترکیه انجام می شود.« به نوشته ریانووستی، 
آب های  یونان  اگر  است  معتقد  آنکارا 
سرزمینی خود را از محدوده کنونی شش 
مایلی به دوازده مایل گسترش دهد، عملا 
مسیرهای آبی ترکیه را می بندد و توانایی این 
کشور برای دستیابی به آب های بین المللی 
را قطع می کند. با این حال، »نیکولاوس 
پاناگیوتوپولوس« وزیر دفاع یونان گفته 
بود که تهدید ترکیه به آغاز جنگ، بیشتر 
نشان دهنده رفتار تحریک آمیز برای تغییر 
وضعیت موجود است تا رفتار یک متحد در 

ائتلاف ناتو. 

  تظاهرات »جلیقه زردها« 
در اعتراض به تورم 

 هواداران جنبش »جلیقه زردها« تظاهراتی علیه تورم و 
هزینه های بالای زندگی در مرکز پاریس، پایتخت فرانسه 
برگزار کردند. به گزارش ایسنا، تظاهرات »جلیقه زردها« 
از میدان برتویل در منطقه هفتم پاریس آغاز شد. به گزارش 
»ریانووستی« از پایتخت فرانسه، هزاران نفر از میدان برتویل 
در این تظاهرات شرکت کردند. این اعتراض به وضعیت 
معیشتی و تورم در کشور فرانسه و همچنین خودداری دولت 
از استفاده از ماده ۴۹.۳ مربوط به اصلاح قانون کار است. 
اعتراضات گسترده جنبش جلیقه زردها، نوامبر سال ۲۰۱۸ 
در اعتراض به برنامه های افزایش مالیات سوخت توسط دولت 
آغاز شد و پس از آن تا نوامبر همان سال بر محبوبیت و قدرت 
خود افزود، زیرا توانست با راه اندازی تظاهرات مانع افزایش و 

قیمت بنزین شوند.
 

رایزنی روسای جمهور کلمبیا و ونزوئلا
 دولت کلمبیا اعلام کرد: روسای جمهوری کلمبیا و ونزوئلا 
در نشستی در کاراکاس درباره سرمایه گذاری و تجارت 
تبادل نظر کردند. به گزارش ایسنا، به نقل از خبرگزاری 
رویترز، از زمان روی کارآمدن گوستاوو پترو، رئیس جمهور 
کلمبیا در اوت ۲۰۲۲ میلادی، بوگوتا و کاراکاس روابط 
سیاسی خود را از سر گرفته، تبادلات تجاری را مجددا آغاز 
کردند و متعهد شدند تا با یکدیگر در خصوص مسائلی از 
جمله کشاورزی و مدیریت مرزها همکاری کنند. دفتر 
ریاست جمهوری کلمبیا خبر داد: در جریان این نشست که 
دومین نشست گوستاوو پترو و نیکولاس مادورو، رئیس جمهور 
ونزوئلا بود، موضوعاتی مشابه موضوعات مطرح شده در نشست 
اول که در اکتبر سال ۲۰۲۲ میلادی برگزار شده بود از جمله 
مدیریت مرز تازه بازگشایی شده، تلاش ها برای افزایش 
تجارت و مذاکرات صلحی که بوگوتا با گروه شورشی ارتش 
آزادی بخش ملی برگزار می کند، به بحث گذاشته شد. مادورو 
نوشت: ما نشست کامل و بسیار مثمرثمری داشتیم. ما یک 
برنامه کاری مشترک واضح داریم که برای کشورهایمان نتایج 
مثبتی به همراه خواهد داشت. پترو و مادورو پیش تر گفته 
بودند، آنها می توانند همکاری ها در زمینه کارخانه پتروشیمی 
مونومروس را تقویت کنند. این کارخانه تولیدکننده کود 
است که در کلمبیا مستقر شده و مالک اصلی آن یک شرکت 
دولتی ونزوئلایی به نام پکوئیون است. وزیر دارایی کلمبیا 
اعلام کرده که کشورش برای خرید کارخانه مونومروس آماده 
است. ونزوئلا یکی از کشورهای ضامن در مذاکرات کلمبیا با 
گروه شورشی ارتش آزادی بخش ملی است و میزبانی دور 
نخست مذاکرات میان این دو طرف را که در دسامبر سال 
گذشته پایان یافت، بر عهده داشت. کاراکاس در سال ۲۰۱۹ 
میلادی روابط با بوگوتا را قطع کرد. این قطع روابط پس از آن 
رخ داد که فعالان اپوزیسیون ونزوئلا تلاش کردند تا از کلمبیا 
کامیون های حاوی اقلام کمکی را ارسال کنند. دولت مادورو 

گفته بود که این پیش درآمدی برای یک کودتاست.

  وزیر خارجه ایتالیا از رایزنی با فرانسه برای ارسال سامانه 
دفاع هوایی تولید مشترک این ۲ کشور به اوکراین خبر داد. 
به گزارش فارس، »آنتونیو تیانی« وزیر خارجه ایتالیا از 
تلاش مشترک کشورش با فرانسه برای دخالت بیشتر در 
جنگ اوکراین خبر داد. تیانی گفت: »رم« به دنبال ارسال 
یک بسته جدید کمک تسلیحاتی به اوکراین و در حال 
مشورت و رایزنی با فرانسه در ارتباط با ارسال سیستم 
پدافند هوایی مشترک با فرانسه است. براساس گزارش 
تاس، تیانی توضیح داد: ششمین بسته کمک تسلیحاتی 
به اوکراین فعلا در فاز رایزنی است و همان طور که گفتم 
قبل از گزارش به پارلمان هیچ سلاحی ارسال نخواهد شد. 
ما در حال رایزنی با فرانسه برای بهبود کیفیت این بسته از 

نقطه نظر سیستم دفاع هوایی هستیم؛ سیستمی که به طور 
مشترک با فرانسه تولید شده است. وزیر خارجه ایتالیا 
در پاسخ به سوالی درباره درخواست آمریکا برای ارسال 
سریع تر تسلیحات به اوکراین گفت: ما شرکای مهمی 
برای یکدیگر هستیم اما این به تسلیحات مربوط نمی شود. 
براساس گزارش نشریه ایتالیایی »لا رپوبلیکا«، آمریکا از 
ایتالیا خواسته روند بسته بعدی کمک های نظامی خود 
برای اوکراین که احتمالا شامل این سامانه های ضدهوایی 
خواهد بود را تسریع کند و ایتالیا برای تحویل این سامانه ها 
به اوکراین اظهار آمادگی کرده است. وزیر خارجه ایتالیا 
درباره چشم انداز حل وفصل بحران اوکراین نیز تاکید 
کرد: هیچ خبر خوب و دلگرم کننده ای در این زمینه وجود 

ندارد. باید روی صلح کار کنیم، دلیلی برای خوشبینی 
وجود ندارد. سامانه دفاع هوایی SAMP-T یک سامانه 
ضدموشکی است که مشترکا توسط ایتالیا و فرانسه تولید 
می شود. پیش از این گزارش شده بود که اگر این سامانه 
به اوکراین داده شود ایتالیا ارسال رادارها و فرانسه ارسال 
پرتابگرهای این سامانه ها را برعهده خواهند گرفت. سامانه 
ضدهوایی SAMP-T برد تشخیص ۸۰ کیلومتر دارد، قادر 
به شلیک هشت موشک در عرض ۱۰ ثانیه است و برای 
مقابله با هواپیما و موشک های کروز و ضد رادار کاربرد دارد. 
»ولودیمیر زلنسکی«، رئیس جمهور اوکراین بارها از ایتالیا 
و فرانسه خواسته در سریع ترین زمان ممکن سامانه  های 

ضدهوایی SAMP-T را به کشورش بفرستند. 

رایزنی فرانسه و ایتالیا برای ارسال سامانه SAMP-T  به اوکراین

    روزنامه نیویورک پست گزارش داد، جو بایدن ۸۰ ساله 
آماده شرکت در انتخابات ریاست جمهوری ۲۰۲۴ می شود و 
انتظار می رود که کاخ سفید یک بیانیه رسمی در این خصوص 
طی هفته های آتی منتشر کند. به گزارش ایسنا، جو بایدن، 
رئیس جمهوری آمریکا به عنوان پیرترین رئیس جمهور تاریخ 
این کشور شناخته شده و اگر باردوم در انتخابات پیروز شود، در 
پایان دوره دومش ۸۶ ساله خواهد شد. چندین منابع گفتند، 

بایدن و دستیاران ارشدش در حال آماده سازی بیانیه ای برای 
ماه فوریه – تقریبا زمان سخنرانی سالانه رئیس جمهور آمریکا 
پیرامون وضعیت کشور هستند .گفته می شود که بایدن و 
خانواده اش طی سفر کریسمس خود به سنت کرویکس نسبت 
به شرکت مجدد جو بایدن در انتخابات ریاست جمهوری تصمیم 
گرفته اند. میزان محبوبیت جو بایدن در طول بیش از یکسال به 
بالاترین حد خود )۴۳.۳ درصد( رسید. وی در سال ۲۰۲۲ موفق 

به رکورد ۴۳ درصد نشده بود و پایین ترین میزان محبوبیتش 
مربوط به ماه ژوئیه با ۳۷ درصد بود. جو بایدن از زمان روی کار 
آمدنش، به دلیل بحران مهاجرت در مرز جنوبی مورد انتقادهای 
فراوان جمهوری خواهان قرار گرفته است. بایدن پیش تر نسبت 
به سفرش به مکزیکوسیتی در روزهای دوشنبه و سه شنبه 
برنامه ریزی کرده و قرار است دیداری با آندرس مانوئل لوپز 
اوبرادور، رئیس جمهوری مکزیک و جاستین ترودو، نخست وزیر 
کانادا داشته باشد. بنابر اعلام کاخ سفید، اجلاس رهبران 
آمریکای شمالی بر موضوعات مختلفی از جمله تغییرات اقلیمی، 

محیط زیست، اقتصاد و سایر موضوعات متمرکز خواهد شد.

نیویورک پست:
»بایدن« آماده شرکت در انتخابات می شود

 


